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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt

Punkt 2: Godkendelse af referat fra august 2024

Beslutning for Punkt 2: Godkendelse af referat fra august
2024

Referat godkendt.

Punkt 3: Nyt fra studienævnsforpersonen (16.05 - 16.15)

Beslutning for Punkt 3: Nyt fra studienævnsforpersonen
(16.05 - 16.15)

Studieleder, Janne Lebeck orienterede:

• Der er afholdt informationsmøde for kursuslederne for at italesætte
revisionsprocessen og kursusledernes muligheder for at byde ind med ændringer -
både for IBM og IKM. Efterfølgende er der sendt information rundt til dem med
mulighed for at udfylde et skema ifm. ønsker til ændringer i ordningen/på kurset
samt mapping af de eksisterende og ønskede digitale kompetencer.
• Den 5. november vil der blive afholdt en Netværksdag. Topledere fra
gymnasieskolen besøger universitetet og medicinuddannelsen skal præsentere
uddannelsen og italesætte transitionen fra gymnasieskolen til universitetet (Janne
Lebeck og Rikke Nielsen står for denne del). Janne efterlyste to studerende, der
kan dele erfaringer. De studerende i studienævnet melder retur til Janne.

Punkt 4: Orientering: Dispensationssager siden sidst
(16.15-16.20)

Sager fra augustmødet: Sag 35, 39-43, 58, 65, 71 og 87.

Beslutning for Punkt 4: Orientering: Dispensationssager
siden sidst (16.15-16.20)

Der var flere sager, som ikke kunne gennemgås på august- mødet, da der ikke var en
sagsbehandler til stede. Daniel forklarede derfor udfaldet på de pågældende sager på
september-mødet.

Studienævnet italesatte, at det er vigtigt, at teksten er konkret og forståelig og ikke
implicit for at det giver mening for studienævnet at gennemgå listen, hvor sager er
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sagsbehandlet af administrationen. Daniel tager dette med videre i
sagsbehandlerteamet.

Punkt 5: Beslutning: Behandling af sager (16.20-16.30)

1 sag til behandling

Beslutning for Punkt 5: Beslutning: Behandling af sager
(16.20-16.30)

Dispensation til et 5. prøveforsøg i Molekylære Principper for Celle-og Organfunktioner.
Studienævnet lagde igen vægt på, at de to eksamensforsøg under første og andet
prøveforsøg var prægede af usædvanlige forhold, hvorfor dette reelt er den studerendes
3. prøveforsøg.

Punkt 6: Orientering: Studievejledningen (16.30- 16.40)

Studievejleder Lene Konrad orienterer kort om Studievejledningens tiltag og tilbud i
2024.

Beslutning for Punkt 6: Orientering: Studievejledningen
(16.30- 16.40)

Lene Konrad præsenterede studievejledningens tiltag for E24.

Arrangementkalenderen kan findes her:
https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/health/medicin/arrangementer

Lene oplyste, at der er et stort fokus på starten af studiet for at sikre den gode
studiestart. Hun oplyste hertil, at arrangementerne er velbesøgte.

Ud over det der figurerer i arrangementkalenderen, findes der mentorordning for 1.
semester BA og ny forsøgsordning med en læsemakkerbørs på 2. semester.

Punkt 7: Drøftelse: Handleplan 2024/25 (16.40- 16.50)

Drøftelse: Statusrapport 2024- handleplan

Baggrund

I juni har der været afholdt årlig status på alle uddannelserne på Health. Årlig status er et
vigtigt redskab i kvalitetssikring- og kvalitetsudviklingsarbejdet, hvor prodekan for
uddannelse, institutleder, studieleder, studienævnsnæstformand samt repræsentanter fra
CED og Studieadministration mødes til en dialog med henblik på at sikre og udvikle
kvaliteten af uddannelserne.

På baggrund af hvert statusmøde er der udarbejdet en samlet statusrapport bestående af
handleplan og referat fra mødet samt indikatoroverblik og studielederberetningen. Den
videre proces er, at der udarbejdes en Health Uddannelsesrapport, som giver en status
på uddannelserne og indeholder konkrete handlinger og udviklingsinitiativer.
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Uddannelsesrapporten drøftes i Health Uddannelsesforum, Akademisk Råd og
Dekanatet, hvorefter den drøftes og godkendes af fakultetsledelsen.

Indstilling

Studienævnet bedes gennemgå statusrapportens første del ”Handleplan aftalt på mødet”
med henblik på at implementere og iværksætte eventuelle handlinger og
udviklingsinitiativer

Beslutning for Punkt 7: Drøftelse: Handleplan 2024/25
(16.40- 16.50)

Studieleder Janne Lebeck gennemgik systematisk handleplanen, som Studienævnet
også tidligere har set. Hun vurderede, at arbejdet er godt i gang; den eneste handling der
endnu ikke er berørt omhandler de studerendes forståelse af feedback.

Derudover er følgende i gang:

• Beskrivelsen af uddannelsen på bachelor.au.dk/medicin - Tekst er udarbejdet og
videreformidlet.
• Afdække hvorvidt det er muligt og rentabelt at have 10 hold i stedet for 9 hold på
bacheloruddannelsens første 2 semestre. Der har været afholdt
undervisningsudvalgsmøde på IBM, hvor kursuslederne har indikeret, at størrelsen
på optaget er tilbage på normalt niveau, og fastholder derfor de 9 hold.
• Undersøge mulighederne for at omstrukturere klinikopholdet på 2. semester BA.
Det gentænkes ifm. revisionsarbejdet.
• Digitale kompetencer: Afdække hvad der allerede er integreret i kurserne. Dette
arbejde er igangsat ifm. revisionsarbejdet.
• Klinikfaglige reflektionsrum; for E24 er der lagt op til, at alle interesserede
afdelinger kan deltage og blive klædt på af CED. Efter E24 evalueres det igen.
• Der undersøges behov for flere stikkontakter via de studerende i studienævnet.
Studerende udarbejder en specifik liste for IKM.
• Undersøge mulighederne for bedre indeklima/ventilation i auditorier; I Bartholin-
auditoriet har ventilationen været slukket ved en fejl, og i St. Anatomisk har der
været overbooket/for mange personer. Ventilation fungerer, oplyser AU Bygninger.
• Diskrimination, mobning og chikane: Kontinuerligt arbejde og dialog med UPL og
praksis.

Punkt 8: Beslutning: Udvælgelseskriterier (16.50- 17.00)

Sagfremstilling angående fælles tilgang til udvælgelseskriterier ifm. optagelse på
kandidatuddannelsen er vedhæftet.

Udvælgelseskriterierne udarbejdes af studieleder i samarbejde med HE Studier. Bemærk
at studienævnet bedes tage stilling til, hvorledes udvælgelseskriterierne godkendes; som
mailhøring eller ekstraordinært møde.

Beslutning for Punkt 8: Beslutning: Udvælgelseskriterier
(16.50- 17.00)

Studienævnet godkendte, at udvælgelseskriterier og adgangskrav sendes i mailhøring i
uge 40.
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Punkt 9: Orientering: Valg 2024 (17.00-17.05)

Til november 2024 er der valg på AU og som studerende har du mulighed for at stille op
til en række forskellige råd og nævn og få indflydelse på din uddannelse. Der er valg til
følgende:

• AU’s bestyrelse (Studerende på valg)
• Akademisk råd (Studerende på valg)
• Ph.d.-udvalg (Studerende på valg)
• Studienævn (studerende på valg)

Du kan læse om valget og de forskellige råd og nævn på Aarhus Universitets
hjemmeside om valg: https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/ .

Du kan bl.a. læse om hvordan du stiller op:
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/valg-til-studerende og orientere dig i
en FAQ med de ofte stillede spørgsmål i forbindelse med valget:
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/om-valg-paa-au .

Vær opmærksom på, at opstillingsperioden er en kort periode i løbet af oktober måned,
så hold øje med hjemmesiden, hvis du er interesseret.

Del gerne budskabet med dine medstuderende, så der kan sikres en god
studenterrepræsentation i råd og nævn på Aarhus Universitet.

Beslutning for Punkt 9: Orientering: Valg 2024
(17.00-17.05)

Studienævnet tog orienteringen til efterretning.

Punkt 10: Studienævnsseminar 2025 (17.05- 17.10)

Sæt gerne kryds i kalenderen den 19.-20. marts 2025, hvor årets studienævnsseminar vil
blive afholdt i Middelfart.

Beslutning for Punkt 10: Studienævnsseminar 2025
(17.05- 17.10)

Studienævnet tog orienteringen til efterretning.

Der blev meldt følgende emne ind: Erfaringer fra regionale udbud forskellige steder i
landet. Både KU, SDU og nu AU arbejder med udflytning af enten hele eller dele af
uddannelsen fra storbyen.

Punkt 11: Drøftelse: Revision af medicinuddannelsen
(17.10- 18. 30)

Som aftalt på augustmødet, vil Studienævnet her få mulighed for at komme med ønsker
til ændringer i studieordningerne. Studienævnet er bredt repræsenteret og det er vigtigt,
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at både VIP og de studernede har helheden for øje med udgangspunkt i
kursusevalueringer, den 5-årige uddannelsesevaluring, statusmøder mm.

De studerende og VIP-medlemmerne kan indsætte deres ønsker i sharepoint-arket.
Deadline den 22. september.
Sharepoint -arket findes her: Idekatalog til BA og KA.xlsx

På mødet deler vi os op i grupper, hvor vi først har en gruppedrøftelse på 40 minutter for
de udpegede semestre efterfulgt af en plenumdrøftelse på 40 min.

Grupperne og de udpegede semestre lyder:

• BA: 1.-4. semester: Nikoline, Karen, Bodil og Christian
• BA og KA: 5., 6., 1., 2., semester: Julie, Jens, Janne og Torben
• KA: 3.-6. semester: Astrid, Sofie, Kristina og Klaus

Til plenumdrøftelsen bedes i fokusere på hovedpointer fra jeres gruppedrøftelse.

Beslutning for Punkt 11: Drøftelse: Revision af
medicinuddannelsen (17.10- 18. 30)

Workshoppen foregik i inddelte teams mellem VIP og studerende.

Gruppe 1 gennemgik 1.-2.-3.-4. semester på bacheloruddannelsen, og havde følgende
kommentarer:

1. semester

• Cellebiologi: her blev efterlyst, at kemidelen ændrer fokus og skærer en del af det
pensum væk, som ikke er rettet mod det medicinske felt.
• VSK: Gruppen vurderede, at kommunikationsteorien ligger uhensigtsmæssigt, da
det kliniske arbejde først starter på 1. semester (KA). Det vil derfor give mening at
flytte til 1. semester KA. Der er forslag om at skifte kommunikationsdelen ud med
basal psykiatri.
• Gruppen efterlyser muligheden for at have kurser på 2.5 ECTS. Anne undersøger,
hvad der i sin tid ligger til grund for beslutningen.

2. semester

• Gruppen italesatte semestrets belastning og efterlyste, at kurset splittes i to. De
vurderede desuden, at anatomi og histologi fint passer sammen, så foreslog ikke,
at der flyttes rundt. Splittes kurset, vil der skulle laves to eksamener.
• Gruppen vurderede også, at der bør reduceres i pensum.
• Kan kurset overveje om Dissektionskurset skal være obligatorisk.

3. og 4. semester

• Molekylære Principper for celle-og organfunktioner og Integration af celle-og
organfunktioner: Kurserne ønsker at bytte læringsmål, så de 2 kurser ikke længere
er integreret. De vil overveje at gå tilbage til de tidligere kursusnavne.
• Neuroscience: gruppen efterlyste, at der skæres i pensum. Christian Vægter
informerede, at ny kursusleder gerne vil sætte nyt perspektiv på pensum og få
fremhævet de centrale elementer. Kursusleder kan evt. række ud til Hoved og
Nervesystem for at skabe en synergi til kurset på kandidatuddannelsen. Gruppen
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overvejede også, om kurset bør have en anden titel. Gruppen ser gerne, at kursets
sprog ændres til at være dansk.
• Integration af celle-og organfunktioner: her kunne evt. integreres et mindre praktisk
element omhandlende ”Mål på din makker” – evt. som temadag. Det vil betyde, at
der vil skulle indkøbes apparatur (evt. EKG, spirometri o.lign).

Gruppe 2 gennemgik 5. -6. (BA) -1. -2. semester (KA)

5. og 6. semester

• Immunologi og mikrobiologi: De studerende i gruppen vurderede, at det ikke er
nødvendigt med obligatoriske elementer, da de studerende gerne vil deltage i
undervisningen.
• Der var flere mulige omrokeringer i kassogrammet, hvor belastningen på 6.
semester bl.a. blev italesat. Der var en drøftelse mellem de studerende og VIP ift.
kurset Folkesundhed og belastningen på 10 ECTS. De studerende indikerede, at
det ville passe bedre med 5 ECTS, hvortil patologi så kunne vægte 15 ECTS. Der
var her ikke enighed i nævnet.
• Janne Lebeck og Jens Vase fremlagde begge mulige nye kassogrammer på
bacheloruddannelsen.

1. semester KA

• De studerende oplyste, at man mens man er i klinik er man hårdt belastet af log
bog, etikopgave, videooptagelse. De ønskede, at man fjerner etikopgaven, eller
laver den til en reflektionsopgave, eller flytter den til 2. semester.
• Studienævnet har tidligere vurderet, at det vil give mening at flytte socialmedicin
fra 2. semester til 1. semester

2. semester

• De studerende oplyste, at opgaven inden for Præsentationsteknik ville give
mening at lægge ifm. videnskabsteori, kommunikation eller ifm. valgfrie forløb eller
specialet.

Gruppe 3 gennemgik 3.-4.-5.-6. semester KA

4. semester

• Psykiatrieksamen kunne ændres til en lukket bog eksamen.
• Gruppen vurderede ikke, at specialet bør have en mundtligt forsvar, eftersom det
kun vægter 10 ECTS. De ønsker desuden, at antallet af uger til udarbejdelse af
specialet går fra 5 uger til 4 uger, og derved frigive en uge til Hoved og
Nervesystem.

5. semester

• Gruppen indstillede til at ændre vægtningen af GOP fra 30 ECTS til 25 ECTS og
flytte Klinisk Farmakologi fra 6. semester til 5. semester.
• En generel kommentar: Hvis det internationale semester på 30 ECTS skal
bibeholdes, vil Klinisk Farmakologi skulle undervises på engelsk.

6. semester

6 / 7



• Hvis Klinisk farmakologi flyttes til 5. semester, vil belastningen på Klinik og
Sygdomslære 3 kunne gå fra 20 ECTS til 25 ECTS.

Punkt 12: Eventuelt

Beslutning for Punkt 12: Eventuelt

Da Sofie ikke har mulighed for at deltage i møderne i Dispensationsudvalget skal der
vælges en ny – de studerende melder retur til Daniel.
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